
 

Terugkoppeling bijeenkomst Aanpak Oostelijke Vechtplassen  

voor (recreatie)ondernemers 
26 februari 2024 

Dit is geen letterlijk verslag van de bijeenkomst, maar een weergave van de gestelde vragen. De 

antwoorden zijn na de bijeenkomst aangevuld met informatie van projectleiders en deskundigen. 

 

Wordt toerisme vergeten in de Aanpak Oostelijke Vechtplassen? 

Nee, het gaat om recreatie én toerisme. De nadruk in het programma Aanpak Oostelijke Vechtplassen 

ligt echter op recreatie. We willen de kwaliteit van het gebied verbeteren en daarmee aantrekkelijker 

maken voor wonen, werken en recreëren. Dit betekent niet dat we toerisme helemaal vergeten. De 

beelden van Buhrs geven aan dat het gebied verschillende karakters heeft. Sommige locaties zijn 

geschikt voor recreatie en/of toerisme en bij andere locaties ligt de nadruk op natuur. Hierin moeten 

we een balans vinden.  

 

Waarom duurt het zo lang en zijn nog maar weinig projecten tot uitvoering gekomen? 

Het programma Aanpak Oostelijke Vechtplassen is van 21 partners, die samen werken aan grote en 

complexe opgaven. Sinds de start in 2017 zijn diverse factoren gewijzigd die steeds weer vragen om 

het aanpassen van opgaven. Maar ook omdat niemand zeggenschap heeft en we vooral inzetten op 

draagvlak, duren processen lang. Draagvlak bij de verschillende partijen vormt een belangrijk 

onderdeel binnen de samenwerking én maakt het tegelijkertijd vaak ingewikkeld. Het gaat daardoor 

niet altijd snel, maar we doen het wel samen. Onze oproep is dan ook: Denk mee en neem contact 

met ons op. Er gaat overigens ook veel goed. De actuele stand van zaken van projecten is te zien op: 

www.vechtplassen.nl. via de nieuwsbrief worden belangstellenden op de hoogte gehouden van de 

diverse ontwikkelingen.  

 

In de nieuwsbrief van december stond dat circa 70% van de baggeropgave is bereikt. Een van de 

aanwezigen beweert dat 3% is bereikt. Hoe zit dat? 

Bij aanvang van het baggeren in 2019 is een programma van eisen opgesteld. Op basis daarvan is 

afgesproken dat in de Loosdrechtse Plassen (Plas 1 t/m 5) maximaal 135.000 m3 bagger wordt 

verwijderd. De nieuwsbrief bericht correct dat 70% van deze opgave is uitgevoerd.  

Zie: Baggeren Loosdrechtse Plassen ligt op schema - Aanpak Oostelijke Vechtplassen 

Tijdens de voorbereiding van dit baggerproject is op basis van de theorie in kaart gebracht hoeveel 

bagger zich kan bevinden in de Loosdrechtse Plassen. Dat was vele malen meer dan er daadwerkelijk 

ligt. De genoemde 3% is mogelijk daarop gebaseerd.  

Overigens worden met de 135.000 m3 verwijderde bagger de plassen niet volledig leeg gebaggerd. 

Dit is namelijk onhaalbaar (onbetaalbaar en niet nodig).  We verwijderen bagger op plekken waar 

recreanten hinder ondervinden en zetten daarmee in op het bevorderen van de bevaarbaarheid. 

Uitgangspunt is daarbij diepte van 2 meter. 

http://www.vechtplassen.nl/
https://vechtplassen.nl/nieuws/baggeren-loosdrechtse-plassen-ligt-op-schema/


 

Overigens meten wij continu de effecten van het baggeren. Deze metingen laten zien dat de situatie 

op de plassen is verbeterd. Na afronding van de baggerwerkzaamheden in de Loosdrechtse Plassen 

later dit jaar volgt een totaalrapportage.  

 

Een van de aanwezigen beweert dat de plassen op plekken heel ondiep zijn en daardoor nauwelijks 

bevaarbaar. Wat klopt daarvan?  

De ondieptes bevinden zich voornamelijk langs oevers en in havens. In sommige delen van de plassen 

is de vaste bodem al ondiep, zoals in de Oostelijke plassen, Vuntus en Stille Plas. Onze metingen en 

evaluaties laten zien dat de plassen voor het grootste gedeelte niet zijn dichtgeslibd. Dat geldt wel 

langs oevers en in havens. We begrijpen dat dit vervelend is voor gebruikers van private oevers en 

havens; wij denken hierin mee en proberen voorwaarden te creëren.  

Met het baggeren worden de plassen niet dieper dan oorspronkelijk. Het is ongewenst om de ‘vaste 

bodem’ te verwijderen, die ervoor zorgt dat de veenlaag intact blijft. Halen we deze wel weg, dan 

kunnen veenpakketten naar boven komen, wat niet bijdraagt aan het doel van baggeren: het 

verbeteren van de bevaarbaarheid.  

Daarnaast moeten grondeigenaren toestemming geven om op hun terrein te mogen baggeren. Niet 

alle eigenaren geven daarvoor toestemming. In verband met het risico op aantasting van de 

oever/beschoeiing wordt op basis van kwaliteitskenmerken van de beschoeiing 3 tot 10 meter 

afstand gehouden. Het op diepte houden van deze plekken is aan de eigenaren.   

 

Wat en hoe wordt er gemeten? Hoe wordt er geëvalueerd en op basis daarvan daadkracht 

getoond? 

Bij de start van het baggeren van de Loosdrechtse Plassen is afgesproken dat de aannemer de 

gebaggerde diepte controleert met behulp van zogeheten uitpeilingen. De uitpeiling vindt plaats 

nadat een baggervak is gebaggerd. Dit wordt achteraf ook nog een keer gecontroleerd.  

We weten overigens uit het verleden dat bagger zich verplaatst door de natuurlijke stroming. Om die 

reden kan niet worden gegarandeerd dat overal de behaalde diepte van circa 2 meter in stand blijft.  

Daarnaast moeten we ons realiseren dat via de Aanpak Oostelijke Vechtplassen publieke organisaties 

de baggeropgave hebben opgepakt omdat het gebied hiervan hinder ondervindt. Dit is geen 

wettelijke taak – en medeoorzaak van het ontstaan van het probleem. En dat onderstreept de 

noodzaak om afspraken te maken over het beheer op de langere termijn, waar ook aan gewerkt 

wordt.  

 

Wie gaat problemen oppakken zoals het parken in de Boomhoek, de stoep Oud-Loosdrecht, 

fietspad op de Horndijk? Het gaat ook om de leefbaarheid in de dorpen.  

Dit is een taak van de gemeente Wijdemeren.  

 

De recreatiesector heeft een positionpaper opgesteld en is daarin gehoord. Er is een alternatief 

baggerplan gekomen. Wat heeft nu prioriteit? Wees realistisch; het is kwart voor 12! Wat gaat er 

nu gebeuren? 

De prioriteit ligt de komende jaren bij  



• baggeren en het komen tot een aanpak voor het bestrijden van overlastgevende waterplanten 

zodat de Loosdrechtse Plassen bevaarbaar blijven 

• het instellen van een fonds cq toewijzen van budget voor projecten op het gebied van recreatie. 

 

Samen met de recreatiesector is een plan gemaakt voor het baggeren van met name jachthavens, 

maar er wordt ook breder naar de baggeropgave gekeken. Dit plan wordt in april - samen met de 

voortgangsrapportage 2023 - voorgelegd aan de stuurgroep. Op basis van onder andere die gegevens 

gaan we aan de slag om invulling te geven aan de prioriteiten. Met als resultaat een concrete lijst met 

projecten die we de komende jaren (het programma loopt tot eind 2027) willen uitvoeren. Daarnaast 

willen we de komende jaren afspraken maken over het beheer van het plassengebied na afloop van 

het programma.   

  

Het plan van de Gouden Greep is mooi en is in 2018 als prijswinnaar als icoon van Loosdrecht uit de 

bus gekomen. Op welke termijn wordt dit gerealiseerd en wie staat hiervoor aan de lat? Wat is de 

stip op de horizon? Geef het plan een kans en schep duidelijkheid over de voortgang en wat er 

nodig is. 

De gemeente Wijdemeren heeft eind 2023 onder haar leiding een projectgroep ingesteld. Gezocht 

wordt naar koppelkansen bij de partners uit het OVP. Stap voor stap wil de projectgroep met de 

transformatie aan de slag. Er wordt nu gewerkt aan een programma van eisen. Binnen het OVP was 

er alleen budget voor de prijsvraag; niet voor het realiseren van de winnende ideeën. Zie ook: 

Gemeente Wijdemeren gaat De Gouden Greep handje helpen - Aanpak Oostelijke Vechtplassen 

 

Hoe kunnen we leren van de aanpak van overlastgevende waterplanten in de Randmeren? 

In de Randmeren werken 19 gemeenten in een coöperatie samen. De gemeenten storten jaarlijks een 

bijdrage voor onderhoud en beheer van het gebied. Vrijwilligers zetten de jaarlijkse maaiopdracht uit 

in de markt op basis van het maaiplan. Er is ook een app voor recreanten én ondernemers waarin de 

situatie m.b.t de waterplanten wordt weergegeven. Binnen het programma gaan we de projectgroep 

overlastgevende waterplanten voorjaar 2024 nieuw leven inblazen. 

 

Wat is de stand van zaken t.a.v. de aanpak van Cabomba? Wie is hiervoor verantwoordelijk? 

Binnen het programma gaan we de projectgroep overlastgevende waterplanten voorjaar 2024 nieuw 

leven inblazen. Dan wordt ook de eindrapportage t.a.v. de Caboma problematiek opgeleverd, die na 

het vertrek van de projectleider helaas is blijven liggen. We spreken over overlastgevende 

waterplanten, omdat het over meer gaat dan Cabomba. Cabomba is een invasieve exoot, maar er zijn 

ook waterplanten die we willen behouden voor de waterzuivering en leefomgeving voor vissen, dus 

er moet met beleid uitvoering gegeven worden aan het beheren van waterplanten. Het gaat hier ook 

vooral om het vrijhouden van publieke vaarroutes en niet van hele plassen. Overigens ligt ook hier 

geen wettelijke taak. 

Zie ook: Bestrijden van exoten - Aanpak Oostelijke Vechtplassen 

 

Heeft toekomstig beheer van het gebied ook de aandacht? 

Dat vormt geen onderdeel van het programma Aanpak Oostelijke Vechtplassen, maar we moeten 

daarover wel nadenken en dat doen we ook; onder andere als onderdeel van het plan voor het 

baggeren van de havens. Het stopt niet na 2027; het gebied blijft bestaan en daarvoor moeten we 

ons allemaal blijven inzetten. 

https://vechtplassen.nl/nieuws/gemeente-wijdemeren-gaat-de-gouden-greep-handje-helpen/
https://vechtplassen.nl/versterken-ecologie/bestrijden-van-exoten/


 

Hoe kan ik projecten blijven volgen en op de hoogte blijven van ontwikkelingen binnen het 

programma? 

Kijk regelmatig op www.vechtplassen.nl. Aanmelden voor de nieuwsbrief (die 6 keer per jaar 

verschijn) gaat via: Contact - Aanpak Oostelijke Vechtplassen. 

http://www.vechtplassen.nl/
https://vechtplassen.nl/contact/

